
PROTOKÓŁ NR III/15 
Z SESJI RADY MIEJSKIEJ W ŻYCHLINIE 

z dnia 30 stycznia 2015 r. 
 
Sesja trwała od godz. 11.05 do godz. 13.05. 
 

Na ogólną liczbę 15 radnych obecnych było 15, zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ponadto w Sesji udział wzięli: 
· Grzegorz Ambroziak - Burmistrz Gminy Żychlin, 
· Zbigniew Gałązka  - Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin, 
· Waldemar Bartochowski - Sekretarz Gminy Żychlin,  
· Emilia Rajewska  - Skarbnik Gminy Żychlin,  
· Iwona Śmietanka  - Radca prawny,  
· Radni Rady Powiatu w Kutnie,  
· Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli zgodnie z załączoną listą obecności, 
· Kierownicy jednostek organizacyjnych gminy,  
· Kierownicy Referatów Urzędu Gminy, 
· mieszkańcy gminy Żychlin. 
  

Sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady – Pani Elżbieta Tarnowska.  
 

Otwierając obrady powitała Radnych Rady Miejskiej, Burmistrza – Pana Grzegorza 
Ambroziaka, Zastępcę Burmistrza – Pana Zbigniewa Gałązkę, Sekretarza i Skarbnika Gminy, 
Kierowników jednostek organizacyjnych gminy, Kierowników Referatów Urzędu Gminy, 
Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli oraz pozostałe osoby przybyłe na obrady 
Rady. 
 
Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum Sesji, a więc jej prawomocność                  
do podejmowania uchwał. 
 
Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin podziękował wszystkim za uczestnictwo 
w uroczystości pogrzebowej jego mamy, za słowa otuchy i kondolencje. 
 
Do porządku obrad zgłoszono następujące zmiany: 
 
Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – wniósł o wprowadzenie do porządku 
obrad dwóch projektów uchwał, tj. aby w punkcie 3 „Podjęcie uchwał w sprawach” po 
podpunkcie c) dodać podpunkty d) i e) o brzmieniu: 
„d) projekt uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu korzystania ze Stadionu Miejskiego              

w Żychlinie przy ul. Waryńskiego 8, 
e) projekt uchwały w sprawie powierzenia Burmistrzowi Gminy Żychlin ustalenia opłat za 

korzystanie ze Stadionu Miejskiego w Żychlinie przy ul. Waryńskiego 8”. 
Wystąpiło kilka stowarzyszeń i klubów sportowych z zapytaniami dotyczącymi korzystania ze 
stadionu, w związku z czym konieczne jest podjęcie takich uchwał. Jeśli te uchwały zostałyby 
podjęte, to już w lutym mogłyby się rozpocząć pierwsze zajęcia oraz pierwsze mecze 
sparingowe na naszym stadionie. 
 
Innych propozycji zmian nie zgłoszono. 
 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do przyjęcia zmian porządku obrad. 
  



2 
 

1. Za przyjęciem wniosku Burmistrza Gminy Żychlin, aby w punkcie 3 „Podjęcie uchwał          
w sprawach:”  
po podpunkcie c) dodać podpunkt d) o brzmieniu: 
„d) projekt uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu korzystania ze Stadionu Miejskiego              

w Żychlinie przy ul. Waryńskiego 8” 
głosowało  - 15 radnych, 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie wniosku przez Radę. 
 
2. Za przyjęciem wniosku Burmistrza Gminy Żychlin, aby w punkcie 3 „Podjęcie uchwał           

w sprawach:” podpunkcie d) dodać podpunkt e) o brzmieniu: 
„e) projekt uchwały w sprawie powierzenia Burmistrzowi Gminy Żychlin ustalenie opłat  

za korzystanie ze Stadionu Miejskiego w Żychlinie przy ul. Waryńskiego 8” 
głosowało  - 15 radnych, 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie wniosku przez Radę i przystąpiła do przyjęcia 
porządku obrad po zmianach. 
 
Za przyjęciem porządku obrad po zmianach głosowało - 15 radnych, 
„przeciw”       -   0 radnych, 
„wstrzymało się”      -   0 radnych. 
  
Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie porządku obrad w następującym brzmieniu: 
 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Zapytania i wolne wnioski. 
3. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) uchwalenia stawek dotacji przedmiotowej dla Samorządowego Zakładu Budżetowego 
w Żychlinie, 

b) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej, 
c) wyrażenia zgody na ustanowienie ograniczonych praw rzeczowych w postaci 

służebności przejazdu i przechodu, obciążających nieruchomość stanowiącą 
własność Gminy Żychlin, 

d) ustalenia Regulaminu korzystania ze Stadionu Miejskiego w Żychlinie przy                         
ul. Waryńskiego 8, 

e) powierzenia Burmistrzowi Gminy Żychlin ustalenie opłat za korzystanie ze Stadionu 
Miejskiego w Żychlinie przy ul. Waryńskiego 8.  

4. Uchwalenie budżetu gminy na 2015 rok.  
a) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej projektu 

budżetu Gminy Żychlin na 2015 rok oraz opinii dotyczącej możliwości sfinansowania 
deficytu budżetowego Gminy Żychlin, 

b) przedstawienie opinii o projekcie uchwały budżetowej przez Komisję Rozwoju 
Gospodarczego i Budżetu, 

c) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu na 2015 rok. 
5. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej w Żychlinie na 2015 rok. 
6. Przyjęcie planów pracy Komisji Rady na 2015 rok.  
7. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy Żychlin za okres od 1 listopada 2014 r. do 

21 stycznia 2015 r. 
8. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski.  
9. Sprawy różne. 

10. Przyjęcie Protokołu Nr I/14 z dnia 1 grudnia 2014 r. i Protokołu Nr II/14 z dnia 9 grudnia 
2014 r. 

11. Zakończenie obrad. 
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Do p-tu 2. Zapytania i wolne wnioski. 
  
Przewodnicząca Rady poprosiła o zgłaszanie zapytań i wolnych wniosków. 
Poinformowała wszystkich przybyłych na obrady Rady, że zgodnie z Regulaminem Rady -   
w tym punkcie może zabierać głos również publiczność. 
 
Marek Jędrzejczak – Radny Rady Powiatu w Kutnie – sprawa Urzędu Pocztowego                
w Żychlinie – grupa pracowników Urzędu Pocztowego w Żychlinie zwróciła się do niego 
informując, że od 1 kwietnia br. rozpocznie się powolne wygaszanie urzędu pocztowego 
poprzez centralizację. Centralizacja ta ma polegać na tym, że wszystkie doręczane przesyłki 
będą przychodziły do Kutna, a grupa listonoszy, która doręcza, będzie je odbierała w Kutnie i 
przywoziła do Żychlina. Spowoduje to zmniejszenie miejsc pracy, gdyż już proponuje się 
pracownikom odejścia dobrowolne za odszkodowaniem 5-miesięcznej pensji, co średnio 
daje około 10.000 zł. Będzie to powodowało redukcję etatów, jak również zmniejszenie ilości 
godzin pracy naszego urzędu. Uważa, że będzie to spore utrudnienie dla naszych 
mieszkańców, jak również strata na prestiżu miasta Żychlina. 
Jest prośba pracowników o interwencję w tej sprawie.  
Zwrócił się także z prośbą o interwencję u posła ziemi kutnowskiej, który obiecał pomoc w tej 
sprawie.  
Prosi, aby Rada Miejska i Burmistrz zwrócili się z prośbą do dyrekcji Poczty Polskiej o to, aby 
urząd pocztowy w Żychlinie funkcjonował w takiej formie, w jakiej działa obecnie.  
 
Roman Ambroziak – Sołtys Sołectwa Tretki – zapytał, jaka firma wygrała przetarg na 
budowę wodociągu w Tretkach oraz czy budowa będzie polegała tylko na poprowadzeniu 
głównej sieci wodociągowej, czy łącznie z przyłączami do gospodarstw. 
 
Hanna Kajak – Sołtys Sołectwa Sokołówek – czwarty rok fundusz sołecki sołectwo 
Sokołówek przeznacza na remonty drogi. Te remonty wykonywane są poprzez załatanie 
dziur emulsją asfaltową, to powoduje, że co roku droga jest od nowa zniszczona. Droga ta 
stała się jakby obwodnicą Żychlina, którą ciężki sprzęt dojeżdża do Cukrowni w Dobrzelinie 
chcąc ominąć miasto. Przez to droga wciąż jest niszczona, asfalt pęka. Prosi, aby rozważyć 
możliwość wykonania modernizacji tej drogi ze środków gminy.  
 
Włodzimierz Szałkowski – sprawa kierownika targowiska w Żychlinie – w dniu                          
26 sierpnia 2013 r. złożył podanie do Spółki „Mig-Ma” o miejsce targowe na targowicy na 
podstawie regulaminu, który mówi: „miejsca sprzedaży wyznacza dysponent targowiska”. 
Poszedł do Pana Materki, który oświadczył mu, że dla niego tam miejsca nie ma. Chciał 
uzyskać miejsce w pierwszym rzędzie od strony młyna, ale Pan Materka powiedział, że „te 
miejsca są dla naszych ludzi”. Więc zapytał się: „którzy to są nasi ludzie?” 
 
Przewodnicząca Rady poprosiła, żeby Pan Włodzimierz Szałkowski zadał konkretne 
pytanie, albo zgłosił swój wniosek, aby Prezes Spółki mógł udzielić odpowiedzi. 
 
Włodzimierz Szałkowski – Pani, która pracuje w spółce powiedziała, że może dostać 
miejsce targowe pod ogrodzeniem od strony Union Chocolate. Jest to dyskryminacja, 
przecież jest mieszkańcem Żychlina. Pan Zastępca Burmistrza zna tą sprawę. Pan Burmistrz 
się nie ustosunkowuje do sprawy, bo jest winien. Pan Burmistrz mu jeszcze za wybory nie 
odpowiedział. 
Następnie złożył pismo na ręce Przewodniczącej Rady. 
 
Marek Materka – Prezes Spółki „Mig-Ma” – w dniu 26.08.2013 r. Pan Szałkowski złożył 
podanie o miejsce targowe. Zgodnie z przyjętą zasadą dysponenta targowicy, chętni składają 
podania i są one rozpatrywane. Liczy się data złożenia podania – Pan Szałkowski złożył 
podanie w sierpniu 2013 r., w którym zwrócił się z prośbą o przydział stanowiska na handel 
miodem pszczelim numer I-30 lub podobnego w tym obrębie. Stanowisko I-30 mieści się przy 
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głównej alejce na targowicy. Handlujący w tym obrębie to osoby, które tam handlują od wielu 
lat, dużo wcześniej niż on zarządza spółką. Przypomniał, że kiedyś ściągalność opłat                   
z targowicy oraz za dzierżawę była na poziomie 50%, teraz jest to blisko 100%. Jeśli ktoś 
dzierżawi miejsce targowe i nie opłaci go w ciągu miesiąca, to miejsce to jest mu odbierane. 
Miejsce targowe, które chce Pan Szałkowski ma inna osoba od wielu lat i osoba ta                         
w miesiącu grudniu 2014 r. dokonała wpłaty za dzierżawę za okres I kwartału 2015 r. Więc 
tego miejsca targowego nie może odebrać osobie, która już dokonała zapłaty za jego 
dzierżawę. Kolejne miejsca również zostały opłacone przez osoby dzierżawiące. 
Pan Szałkowski obraził się i wycofał swoje podanie w dniu 6 października 2014 r. Następnie 
w dniu 23 października podanie to ponowił – napisał, że podanie jest w dalszym ciągu 
aktualne. 
Nie może Panu Szałkowskiemu przydzielić stanowiska w obrębie stanowiska I-30, gdyż nie 
ma wolnych miejsc. Pan Szałkowski miał propozycję innego miejsca do handlu pod 
ogrodzeniem. 
Wyjaśnił, że gdy Pan Szałkowski był u niego, nie został przez niego obrażony, tak jak to 
przedstawia, jest to nieprawda. Wyjaśnił Panu Szałkowskiemu, że musi złożyć podanie                   
i oczekiwać na miejsce, a to miejsce będzie dla niego dostępne wtedy, gdy ktoś inny je 
zwolni. Obecnie nie jest w stanie nic innego Panu Szałkowskiemu zaproponować. 
Jeśli miejsce targowe będzie, to zostanie ono Panu Szałkowskiemu przyznane.  
 
Józef Kowalski – tablica pamiątkowa na V rocznicę śmierci Pana Andrzeja 
Gajewskiego – nie pamięta dokładnie, kiedy będzie V rocznica śmierci Pana Andrzeja 
Gajewskiego, przypomina, że obiecaliśmy, iż na V rocznicę wykonana zostanie tablica 
pamiątkowa.   
 
Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – odpowiadając na zapytania: 
- sprawa Urzędu Pocztowego w Żychlinie –  w związku z wystąpieniem radnego powiatu 

Pana Marka Jędrzejczaka przygotujemy pismo do Prezesa Poczty Polskiej w sprawie 
naszego urzędu pocztowego, 

- przetarg na wodociąg w Tretkach – przetarg na budowę wodociągu w Tretkach został 
rozstrzygnięty, wygrała go firma Budrox z Gostynina – firma, która ma doświadczenie i 
gwarantuje jakość wykonania robót. Szacunkowa wartość zamówienia była dużo wyższa, 
firma zaoferowała kwotę 134.000 zł za wykonanie wodociągu bez przyłączy. Około 10 
lutego rozpoczniemy realizację budowy.  

- problem dróg – tym problemem będziemy się zajmować podczas opracowywania 
strategii rozwoju gminy. Transport Cukrowni jest uciążliwy, jeżeli udowodnimy, że szkody 
w drodze wyniknęły z winy konkretnego przewoźnika, wówczas remont takiej drogi 
odbywa się na koszt tego przewoźnika. Jeszcze w latach 2015-2016 Cukrownia będzie 
odbierała bezpośrednio buraki od rolników, natomiast od roku 2017 rolnicy mają 
składować buraki w wyznaczonych punktach zbiorczych, z których Cukrownia będzie je 
odbierała, 

- tablica pamiątkowa – jesteśmy w trakcie przygotowań do uroczystości, ufundowania 
niedużej tablicy pamiątkowej na V rocznicę śmierci Pana Andrzeja Gajewskiego za jego 
pracę i działalność na rzecz młodzieży w zakresie podnoszenia ciężarów, rocznica ta 
przypada pod koniec kwietnia br. 

 
 
Do p-tu 3. Podjęcie uchwał w sprawach: 
 

a) uchwalenia stawek dotacji przedmiotowej dla Samorządowego Zakładu 
Budżetowego w Żychlinie, 

 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie uchwalenia stawek dotacji 
przedmiotowej dla Samorządowego Zakładu Budżetowego w Żychlinie. 
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OPINIA KOMISJI: 
 
Komisja Rozwoju (5 głosami „za”), Komisja Rewizyjna (4 głosami „za”), Komisja Oświaty 
(5 głosami „za”), Komisja Rolna (5 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 
w sprawie uchwalenia stawek dotacji przedmiotowej dla Samorządowego Zakładu 
Budżetowego w Żychlinie. 
 
Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
stawek dotacji przedmiotowej dla Samorządowego Zakładu Budżetowego w Żychlinie. 
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie uchwalenia stawek dotacji przedmiotowej dla 
Samorządowego Zakładu Budżetowego w Żychlinie 
głosowało   - 15 radnych, 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr III/6/15 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 

b) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej, 
 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej. 
 
OPINIA KOMISJI: 
 
Komisja Rozwoju (5 głosami „za”), Komisja Rewizyjna (4 głosami „za”), Komisja Oświaty 
(5 głosami „za”), Komisja Rolna (5 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
 
Przewodnicząca Rady odczytała Uchwałę Nr III/432/2014 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 19 grudnia 2014 r. w sprawie opinii do 
projektu uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Żychlin. 
  
Uchwała RIO stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
głosowało   - 15 radnych, 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr III/7/15 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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c) wyrażenia zgody na ustanowienie ograniczonych praw rzeczowych                         
w postaci służebności przejazdu i przechodu, obciążających 
nieruchomość stanowiącą własność Gminy Żychlin, 

 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
ustanowienie ograniczonych praw rzeczowych w postaci służebności przejazdu i przechodu, 
obciążających nieruchomość stanowiącą własność Gminy Żychlin. 
 
OPINIA KOMISJI: 
 
Komisja Rozwoju (5 głosami „za”), Komisja Rewizyjna (4 głosami „za”), Komisja Oświaty 
(5 głosami „za”), Komisja Rolna (5 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie ograniczonych praw rzeczowych w postaci 
służebności przejazdu i przechodu, obciążających nieruchomość stanowiącą własność 
Gminy Żychlin. 
 
Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody 
na ustanowienie ograniczonych praw rzeczowych w postaci służebności przejazdu i 
przechodu, obciążających nieruchomość stanowiącą własność Gminy Żychlin. 
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie ograniczonych 
praw rzeczowych w postaci służebności przejazdu i przechodu, obciążających nieruchomość 
stanowiącą własność Gminy Żychlin 
głosowało   - 15 radnych, 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr III/8/15 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 

d) ustalenia Regulaminu korzystania ze Stadionu Miejskiego w Żychlinie 
przy ul. Waryńskiego 8, 

 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu 
korzystania ze Stadionu Miejskiego w Żychlinie przy ul. Waryńskiego 8. 
 
Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – przekazano mu wątpliwości radnych co 
do pewnych zapisów w regulaminie. W regulaminie mamy zapis dotyczący imprez 
masowych, jednakże stadion będzie służył tylko pod imprezy sportowe. Zapis o imprezach 
masowych został uwzględniony po to, gdyby w przyszłości jakaś impreza sportowa miała być 
imprezą masową, żeby nie trzeba było zmieniać zapisów regulaminu.  
Nie oznacza to jednak, że mamy zamiar udostępniać stadion na imprezy masowe. 
Na początku dzisiejszej sesji prosił o wprowadzenie tych uchwał do porządku obrad, gdyż 
jest zapotrzebowanie, aby od lutego do kwietnia można było rozgrywać mecze sparingowe  
różnych klubów. 
Poinformował, że gmina będzie starała się o zwrot VAT-u z inwestycji stadionu, co 
spowoduje, że inwestycja ta będzie jeszcze tańsza.  
 
Paweł Wachowiak – w regulaminie mamy zapis dotyczący festynów, czy to nie będzie 
stwarzało problemów, że ktoś będzie domagał się udostępnienia stadionu na festyn.  
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Grzegorz Ambroziak – dysponentem stadionu jest gmina i to my będziemy decydować,  czy 
ten stadion udostępnić, czy też nie.  
Osoby, czy stowarzyszenia, które będą chciały zorganizować festyn, czy też inną imprezę, 
muszą zwrócić się do gminy o udostępnienie stadionu bądź innego obiektu. Wówczas to my 
decydujemy, gdzie taką imprezę można zorganizować, czy może to być stadion, czy też inny 
obiekt znajdujący się na terenie miasta. Poza tym osoby i jednostki ubiegające się                        
o udostępnienie miejsca na imprezę, muszą mieć ubezpieczenie od odpowiedzialności 
cywilnej takich imprez.   
W skrajnych przypadkach na stadionie mogłaby się odbyć impreza masowa, wtedy musimy 
zabezpieczyć murawę, można na przykład wydzierżawić specjalne platformy na czas trwania 
imprezy, które będą chroniły murawę. 
 
Matylda Jakubowska-Czaja – skoro chcemy, aby na stadionie odbywały się tylko imprezy 
sportowe, to należałoby wykreślić z regulaminu wyraz „festyny”. Zapis festynów sportowych 
wchodzi w zakres imprez rekreacyjno-sportowych.  Można również w § 4 wykreślić zapis: 
„Stadion może również służyć innym celom, w tym do odbywania doraźnych imprez o innym 
charakterze.” 
Stadion ma służyć tylko do imprez sportowych, więc ten zapis należałby wykreślić. 
 
Grzegorz Ambroziak – zapisy w regulaminie chcemy wprowadzić w szerszym zakresie, 
choć będziemy się skupiać na sporcie. Na ten czas nie widzi możliwości, aby na stadionie 
odbywały się inne imprezy, np. takie jak promocja gminy, ale w przyszłości może zaistnieć 
taka potrzeba stąd wprowadzone zostały dodatkowe zapisy.  
Wydanie pozwolenia na zorganizowanie imprezy będzie następowało w formie umowy 
cywilno-prawnej. Gmina jest właścicielem stadionu i to on jako Burmistrz będzie decydował, 
czy dana impreza będzie się mogła odbyć na stadionie czy też nie. 
Nie będzie w tej sprawie wydawana decyzja administracyjna, od której osoba występująca               
o zgodę, będzie się mogła odwołać. 
 
Iwona Śmietanka – radca prawny – Pan Burmistrz podpisuje umowę na wynajęcie obiektu 
na daną imprezę i to Burmistrz zdecyduje, czy wyraża zgodę na udostępnienie tego obiektu, 
czy też nie. Ze względu na to, że Burmistrz w tym zakresie nie wydaje decyzji 
administracyjnej, niewyrażenie zgody na udostępnienie obiektu nie rodzi żadnych skutków 
prawnych, od których strona mogłaby się odwołać.  
 
Ewa Wypych – uważa, że skoro na stadionie będą się odbywały tylko imprezy sportowe, to 
wnioskuje o wykreślenie z regulaminu wyrazu „festyny”. Jeśli będzie taka potrzeba, aby 
dokonać zmiany regulaminu, to zawsze rada będzie mogła to zrobić, podejmując uchwałę 
zmieniającą.   
 
Przewodnicząca Rady ogłosiła 10-minutową przerwę. 
 
Po przerwie. 
 
Ewa Wypych – wycofała wniosek dotyczący wykreślenia z regulaminu wyrazu „festyny”. 
   
Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie ustalenia 
Regulaminu korzystania ze Stadionu Miejskiego w Żychlinie przy ul. Waryńskiego 8. 
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu korzystania ze Stadionu 
Miejskiego w Żychlinie przy ul. Waryńskiego 8 głosowało   - 15 radnych, 
„przeciw”        -   0 radnych, 
„wstrzymało się”       -   0 radnych. 
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Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr III/9/15 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
 

e) powierzenia Burmistrzowi Gminy Żychlin ustalenie opłat za korzystanie 
ze Stadionu Miejskiego w Żychlinie przy ul. Waryńskiego 8.  

 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie powierzenia Burmistrzowi 
Gminy Żychlin ustalenie opłat za korzystanie ze Stadionu Miejskiego w Żychlinie przy                   
ul. Waryńskiego 8. Poprosiła, aby radni dokonali zmiany zapisu § 3 na następujący: 
„§3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.” 
 
Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie powierzenia 
Burmistrzowi Gminy Żychlin ustalenie opłat za korzystanie ze Stadionu Miejskiego                           
w Żychlinie przy ul. Waryńskiego 8 z uwzględnieniem zmiany § 3. 
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie powierzenia Burmistrzowi Gminy Żychlin ustalenie 
opłat za korzystanie ze Stadionu Miejskiego w Żychlinie przy ul. Waryńskiego 8                             
z uwzględnieniem zmiany § 3 
głosowało   - 15 radnych, 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr III/10/15 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 
Do p-tu 4. Uchwalenie budżetu gminy na 2015 rok: 
 

a) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej projektu 
budżetu Gminy Żychlin na 2015 rok oraz opinii dotyczącej możliwości 
sfinansowania deficytu budżetowego Gminy Żychlin, 

 
Elżbieta Tarnowska – Przewodnicząca Rady odczytała Uchwałę Nr III/430/2014 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 19 grudnia 2014 r. w sprawie 
opinii dotyczącej projektu budżetu Gminy Żychlin na 2015 rok oraz Uchwałę Nr III/431/2014 
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 19 grudnia 2014 r.                  
w sprawie opinii dotyczącej możliwości sfinansowania deficytu budżetowego Gminy Żychlin. 
 
Uchwały RIO stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
 

b) przedstawienie opinii o projekcie uchwały budżetowej przez Komisję 
Rozwoju Gospodarczego i Budżetu, 

 
Ewa Stańczak – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu odczytała 
opinię Komisji Rozwoju Gospodarczego – „Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu 
przeanalizowała projekt budżetu gminy Żychlin na 2015 r. 
Z opinii pozostałych Komisji Rady Miejskiej przyjęły projekt budżetu gminy na 2015 r. 
przedstawiony przez Burmistrza Gminy Żychlin.  
Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu jednogłośnie (5 głosami „za”) przyjęła 
projekt budżetu gminy na 2015 r. przedstawiony przez Burmistrza Gminy Żychlin. 
Komisja nie wniosła żadnych uwag, nie zgłosiła również żadnych wniosków do projektu 
budżetu gminy na 2015 r.” 
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c) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu na 2015 rok. 
 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu na 2015 
rok. 
 
Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – „Szanowna Przewodnicząca, 
Szanowni Państwo Radni, Szanowni Mieszkańcy Gminy Żychlin, drodzy współpracownicy. 
Na dzisiejszej sesji będziecie Państwo uchwalać budżet gminy na pierwszy rok VII kadencji 
Rady. W ciągu kilku lat współpracy pomiędzy Radą Miejską a Urzędem Gminy udało się 
wypracować skuteczny model współpracy. Pozwala nam to między innymi, sprawnie 
przebrnąć przez etap uzgodnień budżetowych.  
Mamy dziś do czynienia z projektem, który za chwilę zostanie uchwalony, nie pozostanie 
jednak dokumentem zamkniętym. Będzie jeszcze wielokrotnie modelowany – w ramach prac 
nad realizacją zadań bieżących i inwestycyjnych zmieniany. 
Przedstawiłbym Państwu szczegóły, ale zostały już one wcześniej odczytane. Powiem krótko 
na temat naszej dalszej pracy w najbliższym roku kalendarzowym. 
Przed nami nowe realia programowania zadań inwestycyjnych, na które chcielibyśmy 
pozyskiwać dofinansowanie ze środków europejskich. Czeka nas istotny etap przygotowań, 
który powinniśmy przeprowadzić i zakończyć w tym roku kalendarzowym, a najlepiej byłoby, 
gdybyśmy go zakończyli do miesiąca sierpnia br. 
Poprzez analizy stanu bieżącego, prace zespołów roboczych, etap planistyczny i konsultacje 
społeczne – musimy osiągnąć efekt w postaci przygotowania nowej Strategii rozwoju Gminy i 
Miasta Żychlin od roku 2015, na kolejne cztery, a najlepiej sześć, do ośmiu lat. 
Strategia ma być tym dokumentem, zawierającym istotne zadania, z punktu widzenia 
rozwoju gminy. Dokument musi być akceptowany przez lokalną społeczność. Musi być 
realistyczny i ma nam pomóc w przygotowywaniu wniosków o przyznawanie dotacji unijnych 
z RPO i PROW.   
Z związku z tak istotnym zakresem prac planistycznych, które przeprowadzone mają zostać 
w okresie od marca do sierpnia – bieżący rok musimy poświęcić w znacznej mierze na 
przygotowania planistyczne towarzyszące pracom nad strategią. 
W związku z tym obecny budżet inwestycyjny, zaprojektowany jest skromnie. Drugim 
ważącym elementem w tym zakresie, jest konieczność przeprowadzenia modernizacji 
obiektu urzędu gminy. Wiele osób – oczywiście na czele z szanownymi radnymi – zwracało 
mi uwagę, już w ubiegłej kadencji, że musimy mocno poprawić estetykę obiektu. 
Pytany dlaczego nie wcześniej – odpowiadam: odsuwałem w czasie inwestycję w obiekt 
urzędu gminy, do momentu rozwiązania największych problemów z użytkowaniem obiektów 
szkolnych. Dzieci i młodzież, oświata  sport to były priorytety ostatnich dwóch kadencji 
samorządu. Urząd jak widać mógł poczekać, aż do tego roku.    
Oczywiście przygotowywaliśmy się małymi krokami do tej inwestycji. W bieżącym roku 
chciałbym ją zrealizować. 
Wiąże się to niestety z dużymi problemami organizacyjnymi ponieważ, praktycznie muszę 
przenieść prace urzędu do innego obiektu. 
Podstawą tej decyzji jest bezpieczeństwo użytkowników. 
Nie chciałbym w żaden sposób dopuścić do sytuacji, że osoba postronna, mieszkaniec czy 
osoba przyjezdna, znajdzie się w obszarze prowadzenia robót. Tym bardziej, gdyby jakiś 
niedopilnowany przez opiekuna malec, postanowił odbyć spacer po placu budowy.     
Muszę w tym miejscu prosić wszystkich o wyrozumiałość i cierpliwość, bo z uwagi na tą 
inwestycję nasza praca będzie w tym roku bardzo utrudniona. Musimy zachować płynność 
usług administracji, co będzie dużym wyzwaniem organizacyjnym.  
W zakresie tematów bieżących. Zapewniam, że dotychczasowe profesjonalne przygotowanie 
pozwali nam na realizację zadań, w zakresie wydatków bieżących i utrzymania ciągłości 
najważniejszych zadań własnych gminy. 
Gmina utrzymuje poprawne wskaźniki finansowe zawarte w ustawie o finansach publicznych. 
Eksperci z RIO wskazują że, jest on projektowany rzetelnie i co ważne realnie. Terminowo 
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będziemy realizować wszelkie zobowiązania finansowe i pozostaniemy wiarygodnym 
partnerem na lokalnym rynku finansowym. 
W roku 2015 roku w zakresie inwestycyjnym, zakładamy, że wydamy kwotę ponad 1.236.000 
złotych. Nie wiele, ale zwracam w tym miejscu, Państwa uwagę, że jest to istotny progres                 
w stosunku do pierwszego roku kadencji VI, w którym wydatki inwestycyjne oscylowały                 
w granicach 400 tysięcy złotych. Teraz jest to 3 razy więcej już na starcie roku. 
Ówczesny, pierwszy rok VI kadencji, również traktowany był jako rok przygotowawczy,                      
a pokłosie prac i wzrost wydatków inwestycyjnych odczuwany był w latach kolejnych.    
Szanowni Państwo!  
Dziękuję za dotychczasowe wsparcie, radnym kontynuującym swoją misję samorządową, 
całej Wysokiej Radzie VII kadencji serdecznie dziękuję za wyrozumiałość okazaną w fazie 
uzgadniania projektu budżetu, ponieważ czas po wyborach był dość okrojony i nie mieliśmy 
możliwości prowadzić tych prac w bardziej rozszerzonym zakresie. 
Oczekuję, że będziecie Państwo czynnie współpracować przy realizacji zadań 
samorządowych. Jesteśmy do Państwa dyspozycji, wszelkie sugestie Rady będziemy 
analizować.” 
 
Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono żadnych uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu na 2015 rok. 
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu na 2015 rok 
głosowało   - 15 radnych, 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr III/11/15 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – podziękował za podjęcie uchwały                   
w sprawie uchwalenia budżetu na 2015 rok. Przypomniał, że budżet nie jest dokumentem 
zamkniętym i na bieżąco będą analizowane proponowane do budżetu zmiany.  
 
 
Do p-tu 5. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej w Żychlinie na 2015 rok. 
 
Do przedłożonego planu pracy Rady nie zgłoszono żadnych uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do przyjęcia planu pracy Rady na 2015 rok. 
 
Za przyjęciem planu pracy Rady na 2015 rok 
głosowało   - 15 radnych, 
„przeciw”   -   0 radnych,  
„wstrzymało się”  -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie planu pracy Rady na 2015 rok. 
Plan pracy Rady na 2015 rok stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 
Do p-tu6. Przyjęcie planów pracy Komisji Rady na 2015 rok. 
 
Przewodnicząca Rady poprosiła Przewodniczących poszczególnych Komisji                           
o przedstawienie planów pracy Komisji na 2015 rok. 
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1. Józef Kowalski - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił plan pracy Komisji 
na 2015 rok. 
 

Do przedstawionego planu nie zgłoszono żadnych uwag. 
 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na                     
2015 rok. 
 
Za przyjęciem planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2015 rok 
głosowało   - 15 radnych, 
„przeciw”   -   0 radnych, 
„wstrzymało się”  -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2015 rok. 
Plan pracy Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 
2. Ewa Stańczak - Przewodnicząca Komisji Rozwoju przedstawiła plan pracy Komisji na 

2015 rok. 
 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do przyjęcia planu pracy Komisji Rozwoju na 2015 rok. 
 
Do przedstawionego planu nie zgłoszono żadnych uwag. 
 
Za przyjęciem planu pracy Komisji Rozwoju na 2015 rok 
głosowało   - 15 radnych, 
„przeciw”   -   0 radnych, 
„wstrzymało się”  -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie planu pracy Komisji Rozwoju na 2015 rok. 
Plan pracy Komisji Rozwoju stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 
3. Krzysztof Falkowski – Przewodniczący Komisji Oświaty przedstawił plan pracy 

Komisji na 2015 rok. 
 

Do przedstawionego planu nie zgłoszono żadnych uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do przyjęcia planu pracy Komisji Oświaty na 2015 rok. 
 
Za przyjęciem planu pracy Komisji Oświaty na 2015 rok 
głosowało   - 15 radnych, 
„przeciw”   -   0 radnych, 
„wstrzymało się”  -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie planu pracy Komisji Oświaty na 2015 rok. 
Plan pracy Komisji Oświaty stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 
4. Mieczysław Studziński – Przewodniczący Komisji Rolnej przedstawił plan pracy 

Komisji na 2015 rok. 
 

Do przedstawionego planu nie zgłoszono żadnych uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do przyjęcia planu pracy Komisji Rolnej na 2015 rok. 
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Za przyjęciem planu pracy Komisji Rolnej na 2015 rok 
głosowało   - 15 radnych, 
„przeciw”   -   0 radnych, 
„wstrzymało się”  -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie planu pracy Komisji Rolnej na 2015 rok. 
Plan pracy Komisji Rolnej stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 
Do p-tu 7. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy Żychlin za okres od                        
1 listopada 2014 r. do 21 stycznia 2015 r. 
 
Do sprawozdania z działalności Burmistrza Gminy Żychlin za okres 1 listopada 2014 r. do                     
21 stycznia 2015 r. nie zgłoszono żadnych uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do przyjęcia sprawozdania. 
 
Za przyjęciem sprawozdania z działalności Burmistrza Gminy Żychlin za okres za okres            
od 1 listopada 2014 r. do 21 stycznia 2015 r. głosowało - 15 radnych, 
„przeciw”       -   0 radnych, 
„wstrzymało się”      -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada przyjęła sprawozdanie. 
 
Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy Żychlin za okres od 1 listopada 2014 r. do              
21 stycznia 2015 r. stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 
Do p-tu 8.  Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski.  
 
Odpowiedzi na zapytania zostały udzielone w punkcie 2 porządku obrad „Zapytania i wolne 
wnioski”. 
 
 
Do p-tu 9. Sprawy różne. 
 
Przewodnicząca Rady poinformowała o pismach, jakie wpłynęły do Rady Miejskiej                           
w Żychlinie: 
- pismo Polskiego Związku Emerytów, Rencistów i Inwalidów Koło w Żychlinie w sprawie 

listy lokalnych potrzeb seniorów – mieszkańców Żychlina, 
- do wiadomości Rady Miejskiej wpłynęło pismo pracowników Przedszkola 

Samorządowego Nr 1 w Żychlinie dotyczące podwyżki wynagrodzeń dla pracowników 
obsługi przedszkola, 

- do wiadomości Rady wpłynęło również pismo skierowane przez Burmistrza do Starosty 
Kutnowskiego w sprawie dróg powiatowych. 

 
Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – zwrócił uwagę, że postulaty Związku 
Emerytów będą mogły być brane pod uwagę, jako konsultacje z mieszkańcami nad strategią 
rozwoju Gminy Żychlin. Co do podwyżki wynagrodzeń dla pracowników obsługi przedszkola 
– wyjaśnił, że obecnie trwają rozliczenia budżetu za 2014 rok. Po rozliczeniu roku 2014 
będzie wiadomo, czy gminę będzie stać na podwyżki, czy też nie. 
W sprawie remontów dróg powiatowych – mamy nadzieję, że współpraca ze Starostwem 
Powiatowym będzie się układała lepiej niż w latach poprzednich i że wspólnie będziemy 
podejmować decyzję nie tylko w zakresie bieżącego utrzymania dróg, ale również co do 
inwestycji na drogach powiatowych. Przedstawiciele gmin chcą stworzenia konsylium, które 
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w imieniu wszystkich samorządów będzie dyskutować z Zarządem Powiatu o potrzebach 
remontów dróg na terenie całego powiatu.   
 
Od godz. 13.00 obecnych na sali obrad 14 radnych, salę obrad opuścił radny Krzysztof 
Falkowski. 
 
Józef Kowalski – wyjście ewakuacyjne z targowicy – należałoby pomyśleć o wykonaniu 
drugiego szerokiego wyjścia ewakuacyjnego z targowicy. Ksiądz proboszcz jest chętny 
wydzierżawić część gruntu, który można byłoby zagospodarować na wykonanie wyjścia. Na 
pewno polepszyłoby to warunki na targowicy. Co do warunków handlu na targowicy - uważa,  
że można byłoby negocjować ze Spółką „Mig-Ma”, aby na pewnym obszarze targowicy 
wykonała zadaszenie, co zdecydowanie poprawiłoby warunki dla handlujących. 
 
Grzegorz Ambroziak – zachęca wszystkich do przemyśleń dotyczących rozwoju naszej 
gminy. Wszelkie postulaty prosi, aby kierować do zespołów roboczych, które będą zajmowały 
się sprawą opracowywania strategii rozwoju gminy. Tak więc postulat radnego – poprawa 
warunków handlu na targowicy miejskiej – może być uwzględniony w tejże strategii. 
Będą środki dotacyjne do modernizacji małych targowic, tak więc małe miejscowości będą 
mogły z tych środków skorzystać. 
 
Józef Kowalski – organizacja imprez masowych – jedynym miejscem na imprezy masowe 
byłby park miejski, dlatego proponowałby wykonanie w tym parku tzw. „muszli”, aby mogły 
się tam odbywać imprezy.  
 
Przewodnicząca Rady – na posiedzeniach komisji padła propozycja, aby taką scenę zrobić 
przy Żychlińskim Domu Kultury.  
Oświetlenie na ul. H. Sawickiej – zapytała, jak wygląda sprawa naprawy oświetlenia 
ulicznego w ul. H. Sawickiej? 
 
Krzysztof Anyszka – Kierownik Ref. BPI – problem z oświetleniem ulicznym w ul.                     
H. Sawickiej wynika z uszkodzenia przewodu pomiędzy dwoma słupami oświetleniowymi. Na 
ten czas została załączona wcześniejsza oprawa, natomiast kolejne oprawy nie są 
załączone. Gdy będą lepsze warunki atmosferyczne, zostanie przekopany odcinek na 
uszkodzonej części przewodu i będzie naprawiony. 
 
 
Do p-tu 10. Przyjęcie Protokołu Nr I/14 z dnia 1 grudnia 2014 r. i Protokołu Nr II/14 z dnia 
9 grudnia 2014 r.  
 
Do przedłożonych protokołów nie zgłoszono żadnych uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do przyjęcia protokołów. 
  
Za przyjęciem Protokołu Nr I/14 z dnia 1 grudnia 2014 r. głosowało - 14 radnych, 
„przeciw”         -   0 radnych, 
„wstrzymało się”        -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie protokołu przez Radę. 
 
Za przyjęciem Protokołu Nr II/14 z dnia 9 grudnia 2014 r. głosowało - 14 radnych, 
„przeciw”         -   0 radnych, 
„wstrzymało się”        -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie protokołu przez Radę. 
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Do p-tu 11. Zakończenie obrad. 
 
Przewodnicząca Rady podziękowała radnym i wszystkim przybyłym na obrady za udział                
w Sesji Rady.  
 
Zamknęła III Sesję Rady Miejskiej w Żychlinie. 
 
                                                                          Przewodnicząca Rady Miejskiej 
                                                                                  /-/ Elżbieta Tarnowska 
 
 
Protokolant: 
 
M. Charążka 
 
 
 


